
Valtuustoaloite: Muovin keräyspiste Vihantiin, valtuutettu Meeri Pääkkö 

 
Kaupunginhallitus 08.11.2022 § 425 
  
Valmistelija Kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkanen 

 Valtuutettu Meeri Pääkön valtuustoaloite 10.10.2022: 

 Valtuutettu Anttilan viime valtuuston kokouksessa jättämän aloitteen 
inspiroimana esitän, että muovinkeräyspiste hankitaan Vihantiin. Vihannin 
sivukyliltä Raahen keräyspisteelle tulee matkaa pisimmillään noin 60 
kilometriä eli lähimmät muovinkeräyspisteet ovat tällä hetkellä joko 
Raahen keskustassa tai Ylivieskassa. 

 Kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkasen vastaus 1.11.2022: 

 Vastaus on sisällöltään samalainen, kuin Marko Anttilalle lokakuussa 
annettu vastaus. 

 Raahessa kaikki yleiset ekopisteet ovat RINKI Oy:n vastuulla. RINKI Oy on 
järjestänyt kartonki-, lasi-, metalli- ja muovipakkausten keräyksen 
Valtioneuvoston asetuksen mukaisesti (518/2014).  

 Uuden jätelain myötä pakkaustuottaja tulee perustamaan Suomeen uusia 
muovipakkausten keräyspisteitä, mutta samalla poistuu joitakin olevia 
ekopisteitä, joissa kerätään nykyisin kartonkia, lasia ja metallia. RINKI Oy:n 
keräyspisteiden paikoista saadaan todennäköisesti tieto ensi vuoden 
aikana ja niiden määrä jatkossa perustuu keräyksen piirissä olevaan 
asukasmäärään. 

 Raahen kaupungin uusien jätehuoltomääräysten mukaan yli kolmen 
asunnon kiinteistöt erilliskeräävät jatkossa bio- ja pakkausjätteet (kartonki, 
lasi, metalli ja muovi) omalla kustannuksellaan. Toki taloyhtiöt voivat 
saada pienen osan kustannuksia palautuksena tuottajavastuulta, mutta 
keräys ja kuljetus tulee suurimmalta osalta taloyhtiöiden maksettavaksi. Ei 
olisi yhdenvertaista, jos kaupunki perustaisi veroeuroin maksuttomia 
pakkauskeräyspisteitä muille asukkaille.  

 Sitten kun varmistuu RINKI Oy:n ekopisteverkoston tiheys, voidaan aloittaa 
uusien ekopisteiden sijainnin ja kunnossapidon suunnittelu. Uusien 
kunnallisten ekopisteiden rakentaminen ja kunnossapito tarkoittaa sitä, 
että alle 4 asunnon kiinteistöiltä pitää jatkossa periä ekomaksua, jolla 
keräyspisteiden rakentaminen ja ylläpito toteutetaan. 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Mikkola-Riekkinen Leena 



Päätösesitys Esitetään kaupunginvaltuustolle: 
 
Annetaan valtuustoaloitteeseen kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkasen 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen. 

 
Kaupunginvaltuusto 14.11.2022 § 142    

1015/00.01.04/2022    

Päätösesitys Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle: 

 Annetaan valtuustoaloitteeseen kuntatekniikan päällikkö Paula Pihkasen 
valmistelema vastaus. 
 
Todetaan asia aloitteena loppuun käsitellyksi. 

Päätös Hyväksyi esityksen.


